
3 w w w . F a r h e e k h t e g a n . i r معاون پژوهشی وزارت علوم گفت: »موضوع نظام پذیرش دانشجوی دوره دکتری مهرماه در شورای 
برنامه ریزی آموزش عالی نهایی خواهد شد.« به گفته وحید احمدی، تاکنون در جلسه گذشته شورای 
برنامه ریزی آموزش عالی موضوع نظام پذیرش دانش�جویان دکتری بررس�ی ش�ده اما هنوز تصمیم 
نهایی در این زمینه گرفته نش�ده اس�ت. او ادامه داد: »این جلسه اواخر شهریور برگزار می شود که در 
این جلس�ه مجددا موضوع نظام پذیرش دانش�جویان دکتری مطرح می ش�ود و امیداوریم تا مهر این 
موضوع تعیین تکلیف ش�ود. هدف از اجرای این طرح یکپارچه س�ازی نظام پذیرش دانشجویان دوره 

دکتری است تا دانشجویان این مقطع به دو صورت پژوهش محور و آموزش محور پذیرش نشوند.«

تکلیف نحوه پذیرش دانشجوی دکتری تا مهر مشخص می شود
دانشــــــگاه

توسط رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد

 حکم انتصاب رئیس واحد قم 
و سرپرستان 4 واحد دانشگاهی

رئیس دانش��گاه آزاد اسلامی در 
احکام جداگانه ای رئیس دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد و استان قم و 
سرپرستان چهار واحد دانشگاهی 
دیگ��ر را منصوب ک��رد. حمید 
می��رزاده در احکام��ی ابوالفضل 
فره��ادی را به عنوان سرپرس��ت 
واحد شیروان، مجیدرضا رضوی 

را به عنوان سرپرست واحد تایباد، اصغر داوودی به سرپرستی واحد تربت جام و 
حسین زینعلی را به عنوان سرپرست واحد نطنز منصوب کرد. در احکام جداگانه 
میرزاده، خطاب به سرپرس��تان جدید این چهار واحد آمده است: »نظر به تعهد، 
تخصص و تجربه جنابعالی به موجب این حکم به عنوان سرپرست دانشگاه آزاد 
اس��لامی واحد شیروان مصوب می ش��وید.« رئیس دانش��گاه آزاد اسلامی برای 
سرپرستان واحدهای شیروان، تایباد، تربت جام و نطنز ابراز امیدواری کرده است 
ک��ه با توکل به خداوند متعال و با صداق��ت کاری، امانت داری و قانون مندی در 
انجام امور محوله موفق باشند. رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در حکم دیگری که به 
تایید شورای عالی انقلاب فرهنگی رسیده است، محمدسالار کسرایی را به عنوان 

رئیس واحد قم و دانشگاه آزاد اسلامی استان قم منصوب کرد. 

وزیر علوم در نشست هیات نظارت بر تشکل های دانشگاه ها:

فضای دانشگاه ها نباید در زمان انتخابات 
محل تاخت  و تاز جناح ها شود

وزیر علوم معتقد اس��ت دانشگاه ها در انتخابات پیش  رو باید بدون دخالت ها و 
با رعایت انصاف و عدالت کار کنند و ش��رایطی ایجاد کنند تا فضای دانشگاه ها 
محل تاخت و تاز جناح ها قرار نگیرد. محمد فرهادی در نشست نمایندگان وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری در هیات نظارت بر تش��کل های اس��لامی دانشگاه ها 
با اش��اره به وجود 14 دانشگاه  جامع کش��ور در جمع یک درصد دانشگاه های 
تاثیرگ��ذار و برتر دنیا گفت: »در آخری��ن رتبه بندی QS  که یکی از معتبرترین 
نظام رتبه بندی بین المللی اس��ت، برای اولین بار پنج دانش��گاه کشورمان در این 
رتبه بندی قرار گرفته اند.« او در زمینه تش��کیل اردوها گفت: »آیین نامه تش��کیل 
اردوها در ش��ورای اسلامی کردن دانشگاه ها به تصویب رسیده است و به زودی 

ابلاغ می شود.«
فرهادی با بیان اینکه تعدد فعالیت های قانونی تشکل ها مورد تاکید است، حضور 
مسئولان دانش��گاه ها در جمع دانش��جویان را حائز اهمیت دانست و گفت: »در 
زمینه مسائل رفاهی و تشکل های صنفی دانشجویان اقدامات مطلوبی تا حدی که 
اعتبارات اجازه می داد انجام شده است و تمام دانشجویان دوره دکتری از این ترم 
به بعد تسهیلات دریافت خواهند کرد.« او بر تشکیل جلسات منظم هیات نظارت 
بر تشکل های اسلامی دانشگاه ها تاکید و اظهار امیدواری کرد تشکیل این جلسات 
به تاخیر نیفتد. فرهادی سال جاری را به دلیل دو انتخاباتی که در پیش رو داریم، 
س��ال حساسی خواند و گفت: »طبیعی است که در این خصوص دانشگاه ها باید 
بدون دخالت ها و با رعایت انصاف و عدالت کار کنند و ش��رایطی ایجاد کنند تا 

فضای دانشگاه ها محل تاخت و تاز جناح ها قرار نگیرد.«

معاون آموزشی وزارت بهداشت: 

 مرکز تحقیقات راهبردی در آموزش
علوم پزشکی به زودی افتتاح می شود

معاون آموزشی وزارت بهداشت، 
درم��ان و آموزش پزش��کی در 
اختتامیه هش��تمین المپیاد علمی 
دانشجویان علوم پزشکی کشور، 
ه��دف این المپیادها را آش��نایی 
دانش��جویان با مباحث نوآورانه 
در این حوزه دانست تا در آینده 
به عن��وان مدیران نظام س��لامت 

بتوانن��د این مباح��ث را رصد کنند. باق��ر لاریجانی گفت: »ورود اس��تعدادهای 
درخش��ان به حوزه علوم پزشکی به نسبت س��ال گذشته حدود 15 درصد رشد 
داش��ته و لازم اس��ت برنامه ریزی ویژه ای برای ارتقای آموزش علوم پزشکی در 
کش��ور صورت گیرد.« لاریجانی گفت: »از حدود 13 هزار نفر استعداد درخشان 
کشور 6 هزار نفر در حوزه علوم پزشکی تحصیل می کنند. بی شک سرمایه گذاری 
برای استعدادهای درخشان کشور زمینه ساز توسعه پایدار است و این افراد هستند 
که در آینده مدیریت بخش های مختلف کش��ور را عهده دار می ش��وند. شورای 
هدایت اس��تعدادهای درخش��ان در وزارت بهداش��ت تشکیل ش��ده است و در 
همین راس��تا کمیسیون های ویژه استعدادهای درخشان نیز در دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور ایجاد شده است تا این استعدادها هدایت شوند.« او به افتتاح مرکز 
تحقیقات راهبردی در آموزش علوم پزشکی در آینده نزدیک اشاره کرد و گفت: 
»این مرکز از بسترهایی است که می تواند زمینه های مشارکت دانشجویان استعداد 

درخشان در مطالعات آموزش علوم پزشکی را فراهم کند.« 

بخشنامه جدید صندوق رفاه

بدهکاران دانشجویی از دریافت تسهیلات 
جدید بانکی محروم شدند

 صن��دوق رفاه دانش��جویان درباره بده��کاران صندوق رف��اه به عنوان بدهکار 
بانکی، بخشنامه ای را به دانش��گاه ها ارسال کرد. براساس تفاهمنامه منعقدشده 
بین شرکت اعتبارس��نجی بانک مرکزی و صندوق رفاه دانشجویان، بدهکاران 
صن��دوق رفاه به عنوان بدهکار بانکی قرار می گیرند و نمی توانند برای دریافت 
تس��هیلات جدید قبل از بازپرداخت بدهی معوق اق��دام کنند. بنابراین معاون 
درآمد و س��رمایه گذاری صندوق رفاه دانش��جویان در بخش��نامه ای به روسای 
دانش��گاه ها اع��لام ک��رد: »ترتیبی اتخاذ ش��ود ک��ه پس از مراجع��ه حضوری 
دانش آموخته یا در پاس��خ مکاتبه انجام ش��ده توس��ط بانک ه��ا در صورتی که 
دانش آموخته بدهی معوق خود را پرداخت کرده باشد، نامه ای با امضای معاون 
دانش��جویی دانشگاه تهیه و به بانک ارسال ش��ود.« در این نامه به این موضوع 
اشاره می شود که دانش آموخته مذکور تمام اقساط معوق خود را پرداخت کرده 

و بدهی معوق ندارد.

دانشگاه

 راه اندازی ش�رکت های دانش بنیان 
سرپرس��ت  بندرانزل�ی:  واح�د  در 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرانزلی 
از حرکت این دانش��گاه به س��مت 
راه اندازی ش��رکت های دانش بنیان و 
اتکا به درآمدهای غیرش��هریه ای در 
آینده نزدیک خبر داد. علیرضا اقدامی 
گفت: »این اقدامات از سیاست های 
پیش روی این واحد دانشگاهی است. 
س��وق دادن واحدهای دانشگاه آزاد 
اسلامی به سمت تکیه بر درآمدهای 
غیرش��هریه ای از اقدام��ات مثب��ت 
حمید میرزاده، رئیس دانش��گاه آزاد 
اسلامی است. راه اندازی شرکت های 
دانش بنیان، تولیدات و درآمدزایی از 
این طریق، کس��ب درآمد از فعالیت 
آزمایش��گاه های س��اها و برگ��زاری 
و  درون  کوتاه م��دت  دوره ه��ای 
برون دانشگاهی از سیاست های مراکز 
و واحدهای دانش��گاه آزاد اس��لامی 
ب��ا هدف کاهش اتکا ب��ه درآمدهای 

غیرشهریه ای است.« 

 دانشگاه آزاد اسلامی واحد دامغان  
صاحب مرکز رش�د ش�د: با توجه به 
تفاهمنام��ه  بین معاون��ت پژوهش و 
فناوری وزارت عل��وم، تحقیقات و 
فناوری و معاونت پژوهش و فناوری 
دانشگاه آزاد اسلامی، مجوز فعالیت 
اولیه مرکز رشد واحدهای فناور برای 
فعالیت های اقتصاد دانش بنیان واحد 
دامغ��ان ص��ادر و ابلاغ ش��د. رئیس 
ش��ورای پژوهش و فناوری دانشگاه 
آزاد اسلامی استان سمنان با بیان اینکه 
این مرکز رشد با استناد به مصوبات 
بیستمین جلسه شورای سیاستگذاری 
و راهبردی مراکز رش��د دانشگاه آزاد 
اس��لامی )ش��ورای عالی تخصصی 
مراکز رش��د( موافق��ت اولیه را اخذ 
کرده اس��ت، گفت: »این موافقت در 
ایجاد مرکز رش��د واحدهای فناور با 
رویک��رد غالب تخصص��ی با عنوان 
»علوم داروی��ی مبتنی بر محصولات 
طبیع��ی« به ای��ن واحد دانش��گاهی 
اعطا ش��د.« حسین عباس��پور افزود: 
»صدور مجوز نهایی و اصولی مرکز 
رش��د واحدهای فناور در چارچوب 
آیین نام��ه  نحوه تش��کیل و فعالیت 
مراکز رشد واحدهای فناور، با تایید 
و تصویب شورای گسترش آموزش 
عال��ی وزارت عل��وم، تحقیق��ات و 

فناوری صورت می گیرد.« 

 رونمایی از پوس�تر بیست ویکمین 
ادبی�ات  و  هن�ر  جش�نواره  دوره 
دینی در همدان: از پوس��تر اختتامیه 
بیس��ت ویکمین دوره جشنواره هنر 
و ادبی��ات دینی و پژوهش��ی قرآن و 
عترت دانشگاه آزاد اسلامی در واحد 
همدان رونمایی ش��د. طراح پوستر 
بیس��ت ویکمین دوره جشنواره هنر 
و ادبی��ات دین��ی و پژوهش��ی قرآن 
و عترت دانش��گاه آزاد اس��لامی در 
حاش��یه رونمایی از ای��ن اثر گفت: 
»سعی ش��د در طراحی این اثر همه 
محورهای جش��نواره مدنظ��ر قرار 
گیرد« حسن عباسی پرزاد افزود: »از 
بی��ن فرم های هنری قالب��ی انتخاب 
ش��د که علاوه ب��ر تداعی کننده هنر 
اس��لامی و ایرانی، به صورت انتزاعی 
و غیرمستقیم بیانگر حضور هنرمندان 
رش��ته های مختلف ادبی و پژوهشی 

در این جشنواره باشد.«  

 امکان دسترسی دانشگاهیان واحد 
اردبیل به سایت سیویلیکا فراهم شد: 
با پیگیری های اداره امور پژوهش��ی 
دانشگاه آزاد اس��لامی واحد اردبیل، 
کاربران اینترنتی این واحد می توانند 
از سایت سیویلیکا )ناشر تخصصی 
کنفرانس های کش��ور( ب��ه صورت 
رایگان استفاده کنند. جعفر عظیمی، 
رئیس اداره پژوهش��ی واحد اردبیل 
در این باره گفت: »در تلاش هس��تیم 
با اخذ مجوز از سازمان مرکزی پس 
از سپری شدن دسترسی آزمایشی، آن 
را به دسترسی دائمی تبدیل کنیم که 
در این صورت هم��ه محدودیت ها 
حذف خواهد ش��د. این اقدام در پی 
کنکاش در این سایت بود که متوجه 
ش��دیم تع��داد 2000 مقال��ه به نام 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل در 
این س��ایت نمایه شده که تا به حال 
از این مقالات برای دانشگاه امتیازی 

دریافت نشده است.« 

خــــبر خـــــانه
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فرهیخت��گان| اس��فند پارس��ال ب��ود که 
اساس��نامه مجمع خیرین دانش��گاه آزاد 
اسلامی در کمیسیون دائمی هیات امنای 
این دانش��گاه تصویب شد؛ مجمعی که 
اه��داف آن فرهنگ س��ازی برای جذب 
کمک های مردمی و اشاعه این فرهنگ در 
سطح جامعه، تحقق اهداف خیرخواهانه 
بنیاد از طریق جذب کمک های نقدی و 
غیرنقدی و به کارگیری آنها در فعالیت های 
مختل��ف در دانش��گاه آزاد اس��لامی و 
حمای��ت از دانش��جویان بی بضاعت با 
جل��ب حمایت افراد و موسس��ات بود. 
در همین راس��تا دیروز معاون پارلمانی 
دانش��گاه آزاد اس��لامی از جزئیات این 
مجم��ع س��خن گف��ت. به گفت��ه علی 
عسکری، براس��اس مصوبه هیات رئیسه 

دانش��گاه، فرهنگ س��ازی و ساماندهی 
جذب کم��ک مردمی ازجمل��ه اهداف 
مجمع یادش��ده در دانشگاه آزاد اسلامی 
است. او گفته است: »اگر ما علم و دانش 
و تربیت نیروی انس��انی عال��م و آگاه را 
زیربنای توسعه بدانیم، سرمایه گذاری در 
این عرصه از اولویت های خدش��ه ناپذیر 
کشور و نظام است به ویژه که در توسعه 
جامع کش��ور و سهم دانشگاه در اقتصاد 
مقاومت��ی که پایه آن اقتص��اد دانش بنیان 
اس��ت این مهم می تواند بیش از گذشته 
مدنظر قرار داده ش��ود.« او به اساسنامه، 
ساختار و وظایف مجمع خیرین دانشگاه 
آزاد اسلامی اشاره کرد و گفت: »کلیات 
اساسنامه در هیات امنای مرکزی دانشگاه 
مورد تایی��د قرار گرفت و اصلاحات آن 
در کمیسیون دائمی هیات امنا در دستور 
کار ق��رار دارد.« عس��کری ایجاد بانک 
اطلاعات خیرین دانش��گاهی، حمایت 
از طرح ه��ا و پژوهش ها و نحوه جذب 
کمک های مادی و امکانات برای واحدها 
و مس��اعدت و کم��ک به دانش��جویان 
بی بضاعت با حفظ کرامت آنها را بخشی 

از اولویت های این مجمع اعلام کرد. 

فرهیخت��گان| یکی از نیازهای اساس��ی 
آموزشی  س��اختمان های  دانش��گاه ها، 
و پژوهش��ی مناس��ب اس��ت. دانشگاه 
استاندارد، نیازمند رعایت شاخص هایی 
در زمینه فضای آموزشی است. مسئولیت 
دش��وار معاونت عمرانی دانشگاه آزاد 
اس��لامی ب��رای رس��یدن به ای��ن مهم 
برعهده محسن هاشمی است؛ نامی که 
با پروژه های عمرانی گره خورده است. 
او در حاشیه جلسه هیات امنای دانشگاه 
آزاد اس��لامی اس��تان خراس��ان رضوی 
درباره وضعی��ت پروژه های عمرانی و 
مستند س��ازی املاک و اراضی دانشگاه 
آزاد اسلامی توضیح داده و گفته است: 
»در حوزه عمرانی دانشگاه آزاد اسلامی 
هیچ چالش��ی وجود ندارد، خوشبختانه 
به دلیل مناس��ب بودن ساخت و سازهای 
دانش��گاه آزاد اسلامی در طول 30 سال 
گذش��ته و وضعیت مطلوب پروژه های 
عمران��ی دانش��گاه در زم��ان مدیریت 
حمید می��رزاده، چالش ج��دی در این 
زمینه وجود ن��دارد.« او افزود: »از آنجا 
که تع��داد زیادی س��اختمان در اختیار 
واحدهای دانشگاهی قرار گرفته، سرانه 

فضای آموزشی در دانشگاه آزاد اسلامی 
سرانه مناسبی است و جای هیچ نگرانی 
نیست.« محس��ن هاش��می گفت: »در 
حال حاضر 926 شرکت دانش بنیان در 
دانشگاه آزاد اس��لامی مشغول فعالیت 
هس��تند و ب��ه نظر می رس��د در س��ال 
آین��ده این ع��دد به مرز هزار ش��رکت 
برس��د. این ش��رکت ها ب��ا فعالیت در 
مراکز رش��د، در حال تولید محصولات 
آزمایشگاهی هستند که با تجاری سازی 
این محص��ولات اقتصاد ش��رکت های 
دانش بنی��ان رونق می گیرد.« هاش��می 
ادامه داد: »تاکنون کلنگ زنی 15 شهرک 
فناوری آزاد )ش��فا( در دانش��گاه آزاد 
اس��لامی انجام شده و عملیات عمرانی 
ساخت این شهرک ها در جریان است.«

دانشگاه آزاد اسلامیدانشگاه آزاد اسلامی

عسکری اولویت های مجمع خیرین دانشگاه آزاد اسلامی را اعلام کرد

کمک به دانشجویان بی بضاعت
معاون عمرانی دانشگاه آزاد اسلامی: 

هیچ چالشی در حوزه عمرانی نداریم

 محسن هاشمی علی عسکری

 گزارش »فرهیختگان« از نقش زنان 
در مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی

احقاق یک حق در  زن��ان  مش��ارکت  افزای��ش 
فعالیت ه��ای اجتماع��ی و اقتصادی 
پس��ت های  در  آن��ان  حض��ور  و 
از ش��اخص های  مدیریت��ی، یک��ی 
توس��عه کشورها به ش��مار می رود. 
ام��ا در ای��ران گرچه زن��ان امروزه 
حضور پررنگ تری نسبت به گذشته 
دارند ام��ا ش��اخص های اجتماعی، 
اقتصادی، سیاس��ی و فرهنگی نشان 
می دهد زنان هنوز هم نتوانسته اند به 
نس��بتی برابر در مقایسه با مردان در 
جامعه حضور پیدا کنند. در این میان 
حضور زنان در پس��ت های مدیریتی 
و اجرایی هم��واره به عنوان یکی از 
مطالب��ات آن��ان مطرح بوده اس��ت؛ 
حض��وری که مس��ئولان دانش��گاه 
آزاد اس��لامی به دنبال پاس��خ گویی 
ب��ه ای��ن مطالب��ه هس��تند. در تمام 
عمر دانش��گاه آزاد اس��لامی حضور 
زن��ان در پس��ت های مدیریت��ی تنها 
ب��ه حض��ور یک زن در ی��ک واحد 

دانشگاهی خلاصه می شد؛ اما روزی 
که حمید می��رزاده آمد خلأ حضور 
آنه��ا در س��طوح مختلف دانش��گاه 

پس��ت های  و  برط��رف 
آنها س��پرده  ب��ه  کلیدی 
ش��د. یک��ی از اقداماتی 
بهبود  ب��رای  میرزاده  که 
دانشگاه  در  زنان  جایگاه 
انجام داد تشکیل شورای 
راهبردی زن��ان فرهیخته 
بود که هدف از تش��کیل 
آن اس��تفاده هرچه بیشتر 
از نیروی زنان دانشگاهی 
مدیریتی  دستگاه های  در 
بود. حالا پس از گذشت 
از  س��ال  س��ه  ح��دود 

ریاس��ت حمید میرزاده در دانشگاه 
آزاد اس��لامی و تش��کیل این شورا 
اکنون ریاس��ت واحدهای دانش��گاه 

آزاد اس��لامی توس��ط زن��ان از یک 
به هش��ت ارتق��ا پیدا کرده اس��ت. 
ف��رح حبیب رئی��س دانش��گاه آزاد 
پردیس،  واحد  اسلامی 
طاهره میرس��ادو رئیس 
واحد گرمس��ار، سلاله 
رئیس  سلیمی بالادزایی 
بندرجاس��ک،  واح��د 
ش��هلا روزبهانی رئیس 
آزاده  فلاورجان،  واحد 
رئیس  خلیلی موس��وی 
واح��د آس��تارا، پروین 
واحد  رئیس  داداندیش 
تهران غ��رب، معصومه 
طباطبای��ی رئیس واحد 
و اس��تان ی��زد و زیب��ا 
توکل��ی رئیس واحد گناوه، هش��ت 
زنی هس��تند که س��کان دار هش��ت 
واحد دانشگاه آزاد اسلامی در زمان 

مدیریت حمید میرزاده هستند. البته 
حضور زنان در دانشگاه آزاد اسلامی 
تنها به ریاس��ت آنه��ا در واحدهای 
دانشگاهی خلاصه نمی شود؛ 14 زن 
نیز عضو ش��ورای زنان فرهیخته این 
دانش��گاه هستند که فاطمه طباطبایی 
ریاست آن را برعهده دارد. همچنین 
حدود 4٨ درصد کرسی های تدریس 
این دانشگاه در دست زنان است. به 
گمان بس��یاری از مسئولان آموزش 
عالی گرچ��ه هنوز هم ای��ن با آمار 
ای��ده آل فاصله زیادی وج��ود دارد 
اما برای مدت کوتاه چندس��اله این 
آمار قابل قبولی برای دانش��گاه آزاد 
اس��لامی در عرصه ه��ای مدیریت��ی 

است. 
پروی��ن داداندی��ش رئی��س واح��د 
ته��ران غ��رب، فرح حبی��ب رئیس 
واحد پردی��س و معصومه طباطبایی 
رئیس دانش��گاه آزاد اسلامی استان 
ی��زد در گفت وگو ب��ا »فرهیختگان« 
به س��ه سوال مرتبط با مدیریت زنان 
پاس��خ گفته و از نگاه حمید میرزاده 
ب��ه مدیریت زنان س��خن می گویند. 
نگاه��ی ک��ه از دیدگاه آنه��ا نگاهی 

حمایتی است. 

نگاه میرزاده به زنان در دانش�گاه: حمید میرزاده 
در بدو قبول مسئولیت ش��ان نس��بت به تش��کیل 
شورایی تحت عنوان شورای عالی زنان فرهیخته 
در دانشگاه آزاد اسلامی اقدام کردند که در عرصه 
فعالیت ه��ای علمی- دانش��گاهی بی س��ابقه بود. 
ریاس��ت این شورا برعهده فاطمه طباطبایی است 
که آغاز فعالیت آن مبنی بر شناخت بانوان توانمند 
و استفاده از نیروی این جمعیت عظیم دانشگاهی 
قرار گرفت. بنده اولین رئیس زن بودم که در این 

دوره تحولی به ریاست منصوب شدم.
علت حضور کمرنگ زنان در پست های مدیریتی: 
ب��ه اعتقاد م��ن علت حض��ور کمرن��گ زنان در 
پس��ت های مدیریت��ی دو مس��اله کلیدی اس��ت؛ 
نخس��ت عدم اعتق��اد به توانمندی بان��وان و دوم 
اعتق��اد به اینکه نان آور خانواده مرد اس��ت و بهتر 
اس��ت حق مس��ئولیت ها ب��ه آقایان تعل��ق گیرد. 
با تم��ام این اوص��اف بانوان توانمن��دی خود را 
در تم��ام عرصه ه��ا که ب��ه آنان اج��ازه حضور و 
فعالیت داده ش��ده است با مسئولیت پذیری بالا و 
خصل��ت مدیریتی که ناش��ی از ویژگی زنانه آنان 
اس��ت به اثبات رس��انده اند. به اعتقاد من، تفاوتی 
بی��ن مدیریت زنان و مردان ب��ه لحاظ حرفه ای و 

تخصصی وجود ندارد. 
مهم تری�ن وظیف�ه دانش�گاه ها در تربیت مدیران 
کارآمد: به اعتقاد من باید از دادن مس��ئولیت ها به 
بانوان نهراسیم؛ چراکه تجربه نشان داده است نتایج 
بسیار درخش��ان خواهد بود و پذیرش مسئولیت 
س��بب ایجاد ظرفیت های ایجاد توانایی های بالاتر 
خواهد ش��د و این چرخه ای است فزاینده که هر 

گام، تقویت کننده مرحله بعدی خواهد بود. 

نگاه میرزاده ب�ه زنان در دانش�گاه: حمایت های 
جدی حمید میرزاده باعث ش��د خلأ حضور زنان 
در س��طوح مختلف دانشگاه برطرف شود؛ ایشان 
ب��ه حضور زنان در پس��ت های مدیریتی تاکید و 
اعتق��اد دارند که زنان فعال تر، ب��ا نظم تر و بدون 
حاش��یه به فعالیت پرداخت��ه و در نتیجه اقدامات 
آن��ان خروجی مثبتی دارد به همین منظور در بدو 
ورود خ��ود به دانش��گاه ش��ورای راهبردی زنان 
فرهیخت��ه دانش��گاه را راه اندازی کردن��د تا زنان 
توانمند در س��طح دانشگاه آزاد اسلامی شناسایی 

شوند. 
علت حضور کمرنگ زنان در پست های مدیریتی: 
تجربه نش��ان داده وقتی زن��ان بخواهند کاری را 
انجام دهند ب��ا دقت و توانایی و پش��تکار انجام 
می دهند؛ اما زنان به دلیل گرفتاری هایی که دارند 
مجبور هس��تند بیش��ترین وقت خ��ود را صرف 
خان��واده کنن��د. البت��ه علت دیگر این اس��ت که 
دیدگاه مدیریتی نس��بت به زنان وجود نداشت و 
پیش از مدیریت حمید میرزاده در دانش��گاه تنها 
یک رئیس واحد زن در دانشگاه حضور داشت و 
مدیریت زنان تنها در حد مدیرگروه و معاونت ها 
ب��ود. با این حال معتقدم تعداد زیادی از بانوان با 
تمام گرفتاری ها بهتر از مردان می توانند مدیریت 

کنند. 
نق�ش دانش�گاه ها در تربی�ت مدی�ران کارآم�د: 
طبیعی است که دانش��گاه ها بیشترین نقش را در 
تربی��ت مدیران دارند و اگر بتوانند مدیران متعهد 
و متخصص تربیت کنند در آینده کس��انی کشور 
را اداره و مدیریت خواهند کرد که باعث ارتقای 

آموزش عالی و توسعه خواهند شد. 

ن�گاه میرزاده به زنان در دانش�گاه: طی 30 س��ال 
گذشته حضور زنان در پست های مدیریتی دانشگاه 
آنچنان پررنگ نبود؛ اما از زمانی که حمید میرزاده 
مس��ئولیت عالی دانش��گاه را برعهده گرفتند یکی 
از اتفاقات��ی که افت��اد حضور زنان در پس��ت های 
مدیریتی بود. اولین اقدام ایش��ان تش��کیل شورای 
زنان فرهیخته بود که خوش��بختانه در این ش��ورا 
اقدامات خوبی انجام ش��د. با حمایت های میرزاده 
توانس��تیم ظرفیت زنان را شناسایی کرده و از این 
ظرفیت ها در راستای اهداف دانشگاه آزاد اسلامی 

استفاده کنیم. 
علت حضور کمرنگ زنان در پس�ت های مدیریتی: 
در ح��ال حاضر در مجموعه دانش��گاهی مش��کل 
عمیق��ی در این زمین��ه وجود ن��دارد. این که زنان  
به عنوان هیات علمی پذیرفته شدند نشان از نگاهی 
ب��دون تبعیض به زنان اس��ت. ن��گاه و دیدگاه بالا 
می گوید نباید تبعیض باش��د اما ش��اید یک بخش 
از اتفاقات از بیرون جامعه باش��د و در اس��تان های 
مختلف نگاه محیط به زنان بی اعتمادی اس��ت اما 
بنده معتقدم با حمایت های مس��ئولان دانش��گاه و 
مدیریت خوب زنان، سکویی برای پرش سایر زنان 

فراهم خواهد شد. 
وظیف�ه دانش�گاه ها در تربی�ت مدی�ران کارآمد: 
دانش��گاه ها مهم ترین مرکز تربیت مدی��ران آینده 
هستند و به عنوان یک مجموعه آموزشی می تواند با 
تربیت مدیران کارآمد و سطح بالا برای نظام نقش 
موثری در توس��عه جامعه ایفا کند. دانشگاه ها باید 
مهارت ه��ای مرتبط با کار را آموزش دهند؛ چراکه 
علاوه بر داشتن مدرک، مهارت ازجمله امور لازم و 

ضروری برای فارغ التحصیلان است. 

پس از گذشت حدود 
سه سال از ریاست 

حمید میرزاده در 
دانشگاه آزاد اسلامی 

و تشکیل شورای زنان 
فرهیخته اکنون ریاست 
واحدهای دانشگاه آزاد 
اسلامی توسط زنان از 
یک به هشت ارتقا پیدا 

کرده است
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